
kup{tina grada za gradona~elnika u
naredne ~etiri godine izabrala je dr
Slobodana Gvozdenovi}a, ina~e
predsednika GO SNS-a u Valjevu. U

svom ekspozeu Gvozdenovi} je odbornicima i
gra|anima Valjeva poru~io da }e jedini interes
ljudi koje je koalicija izabrala pa i njegov li~ni, biti
isklju~ivo interes gra|ana Valjeva. 

„@elim da ka`em da }emo sve svoje
potencijale staviti u funkciju napretka Valjeva i
nastoja}emo da u narednim godinama
obezbedimo intenzivan razvoj Grada na svim
poljima i da stvorimo uslove za efikasno i
zakonito funkcionisanje gradskih organa i slu`bi.
Nastoja}u sa svojim timom da na funkcije u
Gradu Valjevu do|u najsposobniji, odgovorni,
po{teni i savesni ljudi koji }e na najbolji mogu}i
na~in i na zadovoljstvo svih gra|ana mo}i da
uspe{no obavljaju svoju du`nost. Znanje,
iskustvo i li~ni kvaliteti bi}e va`niji od strana~ke,
porodi~ne, zemlja~ke ili druge pripadnosti. Bi}u
otvoren za sve savete, ideje, sugestije ili inicijative
svakog gra|anina, grupe, organizacije ili
preduze}a, a koji mogu doprineti boljitku Grada.
U tom pravcu }emo nastojati da okupljamo
uspe{ne Valjevce gde god `iveli ili radili ali i da
savete i ideje potra`e na drugim mestima u Srbiji i
u svetu“, rekao je Gvozdenovi} predstavljaju}i
programsku platformu novoformirane koalicije.

ZA BUDU]E @ITELJE: Gvozdenovi} je rekao da }e
okupljena koalicija pod njegovim vo|stvom
voditi ra~una o interesima budu}ih generacija
Valjeva i raditi podjednako u njihovu korist kao i u
korist trenutnih ̀ itelja grada.“ Ceni}emo i
po{tovati ulogu medija, civilnih udru`enja i
stru~nih organizacija i uva`avati njihovo
mi{ljenje. Od svih nosilaca funkcija i od svih
organa i tela gradske vlasti i uprave tra`i}emo
striktno po{tovanje zakona, javnost u radu i
transparentnost, objektivnost i nepristrasnost u

procesu dono{enja svih odluka, a naro~ito onih
koje se ti~u upotrebe javnih sredstava. Valjevo ne
bi trebalo da ~eka na ideje i nova re{enja koja
usvajaju i primenjuju drugi gradovi, ve} da, gde
god je mogu}e, traga za inovativnim i uspe{nim
re{enjima ili primenom najboljih modela i
iskustava. Predstavnici Valjeva bi trebalo da se
aktivno zala`u u republi~kim organima za
promene teku}ih politika u smeru u kojem se
Grad Valjevo najbolje i najbr`e mo`e razvijati“,
rekao je Gvozdenovi}. 

ZAPO[LJAVANJE , „SRBIJANKA“, „KRU[IK“: Kao
najbitnije zadatke nove vlasti Gvozdenovi} je
naveo najpre zapo{ljavanje , a odmah potom

re{enje problema „Srbijanke“ za koje veruje da je
jedno od klju~nih za budu}i privredni izgled
grada. „Neophodna nam je kompanija koja }e
zauzeti mesto ovog nekada{njeg giganta.
Saradnja sa „Kru{ikom“ mora biti efikasnija i
plodotvornija. Dogovor sa Ministarstvom

odbrane o vojnoj imovini je jedan od najbitnijih
za dalje dovo|enje novih investitora u Valjevo.

Uprava i javna preduze}a Grada moraju biti
otvorena za sve mlade stru~njake ili njihove ideje
koji umeju i `ele da Valjevo u~ine ure|enim i
prosperitetnim mestom. Valjevo mora ostati
centar severozapadne Srbije u kome }e dobro i
sre}no `iveti. Nova gradska vlast }e pomagati i
podr`avati raznovrsne organizacije i projekte
mladih i uvek }e imati vremena i sluha za njihove
probleme i ideje. Zalo`i}emo se za formiranje
inkubatora ili odgovaraju}e logisti~ke podr{ke
formiranju, pre svega, izvozno orijentisanih malih
preduze}a u oblasti informacionih tehnologija,
bioin`enjeringa, elektronike, industrijskog dizajna
i drugih oblika „izvoza pameti“ gde je cilj u~initi
Valjevo atraktivnim mestom za osnivanje i razvoj
ovakvih visokoprofitnih preduze}a“, ka`e
Gvozdenovi}.

ZA ^ISTE ENERGIJE: Me|u problemima kojima je
potrebno prioritetno re{avanje Gvozdenovi} vidi
pitanje zaga|enosti vazduha, a kao re{enje
predla`e da se ubrza proces prelaska sa ekolo{ki
nepovoljnih goriva na kvalitetnije i ~istije izvore
energije, da se ubrza proces toplifikacije i
gasifikacije Valjeva . Dobre i brze saobra}ajne veze
jedan od odlu~uju}ih faktora ekonomskog razvoja
i privla~enja kvalitetnih investicija i otvaranja
novih radnih mesta. „Obe strane }e se
maksimalno zalagati da se Valjevo na najbolji
mogu}i na~in pove`e sa autoputem i koridorom
11 (M4), da se osigura najbr`a

Tri prelepa neiskori{}ena objekta

INICIJATIVE
Grad ima nekoliko
potpuno praznih zgrada
koje trenutno ne slu`e
ni~emu. Za neke ima
re{enja, a neke }e ostati
skladi{te arhivskog
materijala iako nisu u
potpunosti sigurne od
po`ara. Strana III

Ovaj dodatak 
izlazi u okviru projekta

Vamedie, Danasa i 
Grada Valjeva

u t o r a k ,  2 8 .  j u n  2 0 1 6 . | VA L J E V O  D A N A S

GRADONA^ELNIK OBE]AO 
2.000 NOVIH RADNIH MESTA

GRAD

Slobodan Gvozdenovi} poru~io da }e jedini interes ljudi
koje je koalicija izabrala biti interes gra|ana Valjeva.

Slobodan Gvozdenovi}

Od trgovca do matemati~ara
HRONIKA GRADONA^ELNIKA

Po~ev od uvo|enja vi{estrana~ja u Srbiju u Valjevu se na
poziciji gradona~elnika ili nekada predsednika Op{tine
nalazilo {est lica. Budu}i gradona~elnik Slobodan
Gvozdenovi} najavio na konferencijama u kampanji da }e
ih sve okupiti i pitati za savet. Ko bi se mogao na}i u tom
krugu? Strana II
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SKLADI[TE U KU]I
„[PANCA“?: Tre}i je
objekat nekada{nje
OSE u Ulici Vuka Ka-
rad`i}a koju je Grad
pretvorio u skladi{te
arhivskog materijala.
Ina~e to je ku}a u ko-
joj je ro|en narodni
heroj @ikica Jovano-
vi} [panac. Ve} na
prvi pogled jasno je
da zgrada u kojoj je
nekada bila i TV Va-
ljevo pa Op{tinska

stambena agencija, nikako ne odgovara
novoj nameni koja je mo`da izabrana vi{e
slu~ajno nego razmatranjem iskoristivosti
ovog prostora.

S obzirom na starost zgrade pa i njen
arhitekturni izgled i lokaciju, po{to pripa-
da pojasu centra grada izvesno je da - skla-
di{te nije re{enje. U Gradskoj upravi ka`u
da je postojala ideja da jedan deo uprave
bude tu preseljen, ali da se od toga odu-
stalo. 

Najnovija ideja je da ovaj prostor posta-
ne galerija Slobodana Jevti}a Pulike. U jav-
nosti je do sada bilo mnogo pri~e o tome
da Pulika, ~uveni slikar, zapravo Valjevu ̀ e-
li da pokloni svoj legat. Valjevo ve} ima ne-
ke legate i postoji realna bojazan da legat
zapravo ne bi postao samo mra~no mesto
u magacinu Moderne Galerije. Ne treba ni
ponavljati da prava vrednost legata dolazi
do izra`aja tek onda kada se on mo`e vide-
ti.

U Valjevu postoji jo{ niz objekata koji su
trenutno u master planu Vojske Srbije za
prodaju. Grad, iako ima neka re{enja ima i
problem pristupu toj imovini. Ima predlo-
ga da Grad izvr{i konverziju svog udela u
„Kru{iku“ za neki od vojnih objekata koji su
na prodaju. Ali, sudbina tri ovde opisana
objekta otvara pitanje da li je potrebna no-
va imovina kad ni starom ne znamo da ras-
pola`emo?
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mogu}a ̀ elezni~ka veza sa Beogradom i
da se aerodrom u Divcima osposobi da
bude deo mre`e komercijalnih
aerodroma Srbije. Neophodno uvesti vi{e
reda u urbanisti~ko planiranje, zoniranje i
regulisanje razvoja Valjeva i svih naselja
na teritoriji Grada. Mora se zaustaviti svaki
oblik divlje i neplanske gradnje, gradnje
van za to striktno odre|enih zona i
gradnje objekata i sadr`aja koji su
nesaglasni sa okru`enjem.

Uradi}emo sistemsku analizu svih
seoskih naselja sa uklapanjem u {emu
razvoja Centara zajednice sela. Analiza }e
se raditi u segmentu izgradnje putne
infrastrukture, vodosnabdevanja i
snabdevanja elektri~nom energijom. 

USLOVI ZA INVESTICIJE: Putem efikasne
administracije, uz dodatno anga`ovanje
kancelarije za razvoj i intenzivnu
promociju Grada i pobolj{avanje uslova
za investiranje u Valjevu (kroz stru~nu
pomo} i poreske i sli~ne podsticaje),
nova gradska uprava mora postaviti sebi
visok cilj otvaranja barem 2000 novih
radnih mesta kroz direktne investicije u
industrijsku proizvodnju“, rekao je
Gvozdenovi}. Gvozdenovi} smatra i da je
oblast turizma od izuzetnog zna~aja za
razvoj grada i u tom pravcu navodi da je
prioritetan razvoj Div~ibara u smeru
vrhunskog celogodi{njeg rekreativnog i
zdravstvenog turizma, razvoj Petnice i
Brankovine u smeru specijalizovanog
obrazovnog, nau~nog i rekreativnog
turizma, razvoj verskog turizma u
izuzetnim manastirskim kompleksima
(Leli}, ]elije, Pustinja), za{tita i razvoj
centralne zone Valjevskih planina
uklju~uju}i i prostor jezera Rovni u smeru

naprednih oblika seoskog i zdravstveno-
rekreativnog turizma i razvoj turisti~kih i
ugostiteljskih kapaciteta i ponude
gradske zone Valjeva u naj{irem spektru
programa i usluga. 

Podsticaj razvoju zadrugarstva ,
organskoj proizvodnji i uop{te razvoj
poljoprivrede bi}e jedan od osnovnih
stubova razvoja grada.

PROTIV SIROMA[TVA: „Borba protiv
siroma{tva je sudbinsko pitanje razvoja
Valjeva. Nova gradska vlast }e na svim
frontovima (direktna pomo},

obrazovanje, prekvalifikacije, mikrokrediti,
stru~na pomo} porodicama, podr{ka
postoje}im institucijama i organizacijama
itd.) nastojati da smanji broj ekstremno
siroma{nih. Neophodno je stvoriti razvoj
uslova za aktivno bavljenje sportom i
rekreacijom svih kategorija i uzrasta
stanovni{tva, a naro~ito bavljenje mladih
najraznovrsnijim sportskim i rekreativnim

aktivnostima. U tom smeru podr`a}e se
izgradnja planirane gradske Hale
sportova. Gradska vlast }e podr`avati
projektovanje i izgradnju pe{a~kih,
biciklisti~kih i rekreativnih staza na
atraktivnim lokacijama u okolini Valjeva i u
zonama razvoja turizma. 

Pro{iri}emo kulturnu mapu Valjeva
novim i kvalitetnim sadr`ajima. U~ini}e
se napori da se stvori odgovaraju}i
prostor za prihvat kolekcija svetski
poznatih likovnih umetnika Ljube
Popovi}a i Slobodana Jevti}a Pulike, kao
i da se formira stalna memorijalna
postavka o Valjevskoj bolnici u Prvom
svetskom ratu. Tako|e }e se raditi na
formiranju profesionalnog pozori{ta i
moderne kino-sale koja podr`ava
tehnike multidimenzionih projekcija“,
rekao je Gvozdenovi} napominju}i da je
navedeno samo deo onoga oko ~ega se
usaglasila koalicija koju predvodi i samo
deo zadataka koji }e biti pred nom u
narednom periodu. 

~ekujem da za naredne
~etiri godine neko
ostvari i bolji rezultat ako
mo`e, i da kad podvu~e

crtu kao {to sam ja sada uradio,
napravimo pore|enje svega {to je
ura|eno - rekao je Jeremi}
novinarima poja{njavaju}i da je
verifikacijom njegovog odborni~kog
mandata prakti~no prestala njegova
direktorska du`nost .

„ Pri kraju je park Peti puk,
postavljanje ve{ta~ke stene na Pe}ini,
Kara|or|eva je zapo~eta, radimo
teren na Poparama, Duple trake i ima
toga jo{ {to je u toku i bi}e brzo
zavr{eno“, rekao je Jeremi}. 

Na pitanje koji je najva`niji
projekat koji je po njemu realizovan u
protekle ~etiri godine Jeremi} ka`e
da je bilo dosta va`nih projekata.“ Mi
nismo bili u prilici da ka`emo - e sad
}emo da odvojimo 500 miliona za
ovaj projekat samo, nego kad sam
do{ao u Direkciju stanje je bilo
haoti~no i trebalo je da se radi na
mnogo nivoa i mnogo mesta. Nismo
bili u prilici da smi{ljamo najva`niji
projekat. Imao sam veliku podr{ku
mojih najbli`ih saradnika pre svega
to je Milan Trifunovi}, potom Vlada

Jerini} , Zoran Velimirovi}, ima ih
jedna ekipa koja je prihvatila moj
na~in rada . I zahvaljuju}i tome,
uradili smo blizu 60 km puteva i 25
km ulica sa mnogo kapitalnih
objekata - balona u Petnici, mnogo
ambulanti, Dom na Taoru, objekata

mesnih zajednica, spajanje
Sin|eli}eve i Knez Mihailove,
otvaranje Mirka Obradovi}a, tre}a
traka Uzun Mirkova, mnogo ulica i
rekonstrukcija, ne mogu svih ni da se

setim sada, mostovi, klizi{ta“,
odgovorio je Jeremi}.

On ka`e da je ponosan na sve {to
je ura|eno u svakom segmentu
pominju}i de~ija igrali{ta, parkove,
teren na Studentu , Jakova
Nenadovi}a ulicu i mnoge druge
projekte. Ipak, kako sam ka`e, ostala
je nezavr{ena Hala sportova {to je po
njegovom mi{ljenju bila stalna te`nja
Direkcije. „ Pa Hala je ostala. U
saobra}aju smo sve ve}e probleme
re{ili, ostalo je samo nekoliko kru`nih
tokova koje nisam uspeo da uradim,
ali ako budem u prilici u nekom
budu}em periodu insistira}u na tome
. Posebno mi je `ao {to nismo uspeli
da uradimo pe{a~ku stazu pored reke
Gradac i dve biciklisti~ke staze do
Petnice i do brane Rovni , ali nadam
se da to u narednom periodu mo`e

da se uradi. Ostala je jo{ mala
sportska hala za odbojku i rukomet ,
ali to mo`e sa manjim ulaganjima da
se uradi. Nije to mnogo uradi}e se
to“, rekao je Jeremi}. 

erovali ili ne, po~ev od 1839.
od kada se mogu prona}i po-
daci o predsednicima op{ti-
ne Valjevo od njih 60, najvi{e

je bilo trgovaca po zanimanju. Trgovac,
terzija pa ~ak i opan~ar bile su profesije
koje su se u narodu cenile, a upravo ljudi
ovih zanimanja bili su prvi ljudi Valjeva. Od
perioda posle Prvog svetskog rata pa na
ovamo mesto prvog ~oveka Valjeva po~e-
lo je da pripada dr`avnim ~inovnicima,
pravnicima pa naposletku i politi~arima
bez obzira na njihovu profesiju pa i doka-
zanost u svojoj struci. 

Novoizabrani gradona~elnik Slobodan
Gvozdenovi} najavio je da }e za savet pi-
tati biv{e gradona~elnike i predsednike
op{tina, a kao prvog me|u njima poseb-
no je izdvojio Du{ana Mihailovi}a. Ako ve}
Gvozdenovi} kre}e od tog imena evo ko

su ljudi koji bi se nakon Mihailovi}a mogli
pitati za savet:

1989–1992 / Predsednik Skup{tine op{ti-
ne Valjevo Slobodan \uki}; Potpredsed-
nik Slobodan Cole Prodanovi}

Te{ko da je ijedan gradona~elnik ili
predsednik Op{tine nakon Du{ana Miha-
ilovi}a uspeo da u Valjevu iza sebe ostavi
zna~ajan i prepoznatljiv trag. Mihailovi-
}evo bavljenje infrastrukturom grada i
arhitektonske promene dovele su do iz-
gleda Valjeva kakva je ostala gotovo do
danas. Najte`e je svakako bilo prvom na-
kon njega Slobodanu \uki}u koji je
predsednik Op{tine bio u periodu od
1989. do 1992. godine. \uki}ev mandat
nisu posebno obele`ila velika zdanja, ali

je izvesno da je vreme u Valjevu tada
obele`ilo de{avanje na nivou Republike,
po~etak raspada Jugoslavije i u svakom
slu~aju zna~ajno vi{e nacionalne teme. U
takvom okru`enju o~ito je da je \uki} te-
`io da stanje stvari u samom gradu odr`i
na jednom realno odr`ivom i funkcional-
nom nivou bez preteranih inovacija i
promena. \uki} odavno nije prisutan u
javnom `ivotu Valjeva. 

1992–2000 / Predsednik Skup{tine op{ti-
ne Valjevo Milorad Ili}; Potpredsednik
Veroljub Lazarevi}; Potpredsednik @ivo-
mir Panteli}

Prvi ~ovek Valjeva najdu`e je bio Milo-
rad Ili} iz SPS-a koji se na ~elu tada Op{tine
Valjevo nalazio puna dva mandata,
dakle, osam godina po~ev od
1992. godine pa sve do peto-
oktobarskih promena 2000.
godine. Za vreme njegovog
dvostrukog mandata u Va-
ljevu su se dogodile prome-
ne, ali se mo`e i zaklju~iti da
su neke vi{e bile nametnute
nego ciljano izazvane. Ipak za
vreme ovih mandata zapo~ela je

investicija koju danas tek privodimo kraju
- brana Stubo - Rovni, i danas nezavr{ena
velika sportska Hala, zgrade socijalnog
stanovanja ~iji temelji i danas stoje. Ne tre-
ba zaboraviti vreme zemljotresa u Valjevu
pa i osnivanje Direkcije za zemljotres i
mnogo vi{e, dane bombardovanja kada
je grad ipak funkcionisao bez obzira na
ratno stanje, a nakon toga i izgradnju no-
vog stambenog bloka u Koloniji. Ili} se tre-
nutno nalazi pred penzijom i u proteklim
godinama je i te kako bio prisutan u jav-
nom `ivotu pa i pomo}nik gradona~elni-
ka u protekle ~etiri godine. Ili} iako „broji
sitno“ do penzije nema nameru da se po-
vu~e iz javnog `ivota niti odrekne blago-
deti funkcije na kojima je proveo najve}i
deo svog radnog veka, pa i po koalicio-

nom sporazumu bi}e novi pred-
sednik Skup{tine.

2000–2004 / Pred-
sednik Skup{tine
op{tine Valjevo
Tomislav Milano-
vi}; Potpredsednik

Milica Voji} Mar-
kovi}; Potpredsednik

Vojislav Jovanovi}

Prvi predsednik Op{tine posle velikih
petooktobarskih promena bio je Tomi-
slav Milanovi}, ~iji je mandat protekao u
senci nekih drugih ljudi. Na toj funkciji Mi-
lanovi} je vrlo brzo upore|en sa nekada-
{njim predsednikom SRJ Zoranom Lili-
}em, koji je prepoznat kao neko ko se ni-
{ta ne pita, a ima dr`anje i izgled za sva
mogu}a ~estitanja, prijeme i izjave sau~e-
{}a. Protokolarni Milanovi} samo nekoli-
ko meseci nakon imenovanja pao je u
senku mnogo ve}ih politi~kih igra~a iz
sopstvene , ali i koalicionih partija. U prvi
plan bar u medijima do{ao
je tada @arko Kova~ kao
prvi ~ovek gradske
vlade. Za Milanovi}a
su iznad svega go-
vorili da je jako do-
bar ~ovek, finih
manira i visokog
stepena tolerancije.
Sve ono {to je trebalo
da bude veliki korak na-
pred nakon politi~kih pro-
mena gotovo da je u samom gradu
izostalo. Nakon zavr{enog mandata Mila-
novi} se vratio tako re}i ~inovni~kom po-
slu u RFZO dok se u javnom ̀ ivotu vi{e ni-
je pojavljivao. 

2004–2008 / Gradona~elnik Jovan To-
mi};  Zamenik Zoran Ili}

Nakon promene izbornog sistema za-
po~ela je trka za mesto gradona~elnika
neposrednim izborom. U samom finalu
ubedljivu pobedu sa 80:20 posto odneo
je valjevski hirurg Jovan Tomi}, ~lan Nove
Srbije. Za Tomi}a se vi{e nego i za koga
govorilo koliko je dobar ~ovek. U to vre-
me odgovor na pitanje novinara upu}e-
no glasa~ima za{to ste glasali za Tomi}a
bilo je upravo to - dobar ~ovek. Tomi} se

u politici istini za volju nije najbolje
sna{ao jer je upravo zbog te

osobine koju je kroz mandat
`eleo i da potvrdi, dozvolja-
vao mnogo toga {to ina~e
ne bi bilo dozvoljeno, a to
je pre svega podeljen si-
stem odlu~ivanja dok se on

sam nalazio naj~e{}e u ulozi
medijatora . Ovu du`nost ne-

kog ko neprestano opravdava
odluke, Tomi} je obavljao sa izve-

snom lako}om jer svuda i na svakom me-
stu bio rado vi|en gost . Sam je nakon
svog mandata u vi{e navrata u prijatelj-
skim krugovima isticao da je za njega
mnogo toga bilo nepojmljivo te i da mu

je jako te{ko padalo obja{njenje da je sve
politi~ka igra. Kao neko ko je do tada
„igrao“ samo hirur{kim skalpelom, za
vreme mandata nau~io je da se neki tu-
mori u vlasti ne mogu odstraniti tako la-
ko. Jovan Tomi} poslednjih godina u ne-
koliko navrata pojavio se na konferenci-
jama za novinare Nove Srbije, u
OO trke „Svetomir \uki}“, dok
je svaki drugi javni anga-
`man izostao. Bliski prija-
telji ka`u da u`iva u
penzionerskim danima
bez namere vra}anja u
javni `ivot. 

2008–2012 / Gradona~el-
nik Zoran Jakovljevi}; Zame-
nik Stanko Terzi}

Zoran Jakovljevi}, naredni gradona-
~elnik, do{ao je sasvim druga~ijim izbo-
rom, a za vreme svog mandata, po sop-
stvenoj izjavi, bavio se kriznim PR-om. On
je u instituciju gradona~elnika uneo pro-
evropske manire te`e}i da uz stopostot-
nu podr{ku svoje partije u gradu napra-
vi vidljivu promenu. Za sam sistem odlu-
~ivanja nedavno je izjavio da se njegova

partija u najve}oj meri pitala dok je osta-
tak odluka dono{en kao koalicioni kom-
promis. Iako Jakovljevi} nije vidljivo
mnogo toga li~no stekao, ostao je u
istom stanu, imao problem uhlebljenja
nakon mandata gradona~elnika, njega
su ispratile krivi~ne prijave bez obzira {to

su mnoge bile krajnje neosnova-
ne. Istini za volju, Jakovljevi-

}u je verovanje ljudima
politi~ki „do{lo glave“.

Za vreme njegovog
mandata treba svaka-
ko pomenuti, zapo~e-
ta je rekonstrukcija Ka-

ra|or|eve ulice , nasta-
vljena izgradnja toplo-

voda, realizovani recikla-
`ni centar i transfer stanica,

zapo~ela izgradnja Gerontolo{kog
centra. Ne treba zaboraviti da je u vreme
njegovog mandata Valjevo dobilo jedan
sasvim druga~iji pogled na socijalnu po-
litiku grada u okviru koje su inovirani
mnogi sadr`aji, gerontodoma}ice, sred-
stva za Narodnu kuhinju, sredstva za ne-
zaposlene porodilje, sredstva za parove
bez dece u procesu VTO. Jakovljevi} se
trenutno bavi privatnim biznisom i u jav-
ni `ivot Valjeva se ne me{a.

2012–2016 / Gradona~elnik Stanko Ter-
zi}; Zamenik gradona~elnika @arko Kova~

Poslednjeg gradona~elnika Stanka Ter-
zi}a valjevska javnost do`ivljavala je i za
vreme samog mandata kao deo istorije
zbog njegovih dugih, a retkih, govora
uglavnom o onome {to je bilo, po~ev od
bombardovanja naovamo. ̂ injenice poka-
zuju da je Terzi} svoj mandat obele ìo biro-
kratskim metodama i velikom brigom o
gradskom bud`etu prakti~no ne vode}i
mnogo ra~una o tome {ta ra~uno-
vodstvene kalkulacije proizvo-
de u samom gradu. U jav-
nosti se nije pojavljivao iz-
uzev u slu~aju dolaska
visokih delagacija,
uglavnom kad su u pi-
tanju ambasadori stra-
nih zemalja Po profesiji
matemati~ar, Terzi} je do-
kazao da funkcija gradona-
~elnika nije birokratska i tako
postavio zadatak za valjevske parti-
je da njegov naslednik bude pragmati~an
~ovek koji pored sabiranja i oduzimanja na
papiru zna da sabira i oduzima i u praksi.
Terzi}evu ulogu u smislu izgradnje grada i
njegovog razvoja na polju infrastrukture

preuzeo je doskora{nji direktor Direkcije za
urbanizam Dragan Jeremi} koji je u javno-
sti postao prepoznatljiv po ekspeditivnosti
i pragmati~nosti. Sve su to osobine koje po-
liti~ar starog kova kakav je bio Terzi}, nije
imao. Ipak , ako se govori o te ~etiri godine
onda se mo`e konstatovati da je za vreme
njegovog mandata nastavljena izgradnja
{kole u Br|anima, nastavljena izgradnja
Gerontolo{kog centra, nastavljena druga
faza izgradnje Hale sportova, ure|eni
sportski tereni i igrali{ta , rekonstruisani

parkovi, Kara|or|eva ulica, spojene
Sin|eli}eva i Ulica kneza Mihai-

la, otvorena Ulica Mirka Ob-
radovi}a. Ipak svi ovi pro-

jekti nisu projekti ~iji je
nosilac bio Terzi}. 

Od trgovca do mate-
mati~ara Valjevom su

upravljali razli~iti ljudi i po
temperamentu i po kvalifi-

kaciji. Neki su bili uspe{niji neki
manje uspe{ni, ali svi su se zaklinjali

u jedno, a to je da im je Valjevo na prvom
mestu. Novoizabrani gradona~elnik ima
isti stav, a {ta bi mu prethodnici mogli po-
savetovati, ostaje da se vidi. 

Slavica Vujanac

Valjevu najpre tri reprezenta-
tivna objekta privla~e pa`nju
turista, nekada{nji Dom voj-
ske, zgrada Radio Valjeva i

zgrada nekada{nje OSE u Ulici Vuka Kara-
d`i}a. Sva tri objekta potpuno su prazna i
neiskori{}ena.

Grad Valjevo je 2010. godine otkupio
objekat Doma vojske od Republike Srbije
- Ministarstva odbrane za 51.333.294 dina-
ra. Kako je zgrada zbog dugogodi{njeg ne-
kori{}enja bila u lo{em sta-
nju, Grad je rekonstruisao
krov, fasadu i stolariju za {ta
je izdvojeno blizu 32 milio-
na dinara. Za zavr{etak
kompletnih unutra{njih ra-
dova na Domu vojske treba
jo{ 100 miliona dinara, a
grad taj novac nema, potvr-
dili su svojevremeno ~lano-
vi Ve}a, a potom i Skup{tina
grada. Zato je odlu~eno da
se Dom vojske proda po ce-
ni od 905.000 evra .

PROTIVLJENJE PRODAJI DOMA: Ve} na
prvo pominjanje re~i prodaja u gradu je
stvorena atmosfera osude i protivljenja, a
u tome su prednja~ili oni koji su na prvo
mesto stavljali arhitektonski i kulturni zna-
~aj ove zgrade. Kako se isticalo, objekat bi
po svaku cenu trebalo za{titi od {unda i ki-
~a te i eventualne namene u komercijalne
svrhe. Pojedini Valjevci isticali da su u tom
prostoru proslavljali mature, svadbe , is-
pra}aje u vojsku... Oni koji su branili arhi-
tekturu same zgrade dobili su informaciju
da ona prodajom ne}e biti otu|ena iz Va-
ljeva te i da novi vlasnik ne}e mo}i da iz-
meni bilo {ta na njenoj spolja{njosti. 

Pod vrlo velikim pritiscima Skup{tina
grada je donela odluku o prodaji ograni-
~avaju}i budu}eg vlasnika, pa je u tekstu

oglasa navedeno da funkcija objekta Do-
ma Vojske mora biti kulturno-zabavnog
sadr`aja, obrazovnog ili hotelijerskog, {to
zna~i da je va`no da se ispo{tuje funkcija
objekta. Novi vlasnik je u obavezi da obje-
kat privede nameni u roku od dve godine.
Objekat Doma Vojske je pod za{titom Za-
voda za za{titu spomenika kulture i ubu-
du}e }e se tako i tretirati.

Zgrada nije prodata oni koji su govori-
li protiv prodaje nemaju novca da bi u nju

ulagali i iskoristili je na bilo koji na~in, a iz-
vesno da }e ovaj objekat ponovo u proda-
ju. Gradski ~elnici navode da, ukoliko ni iz
jo{ jednog poku{aja ne
uspeju da pod datim
uslovima prodaju zgradu,
mogu da je pretvore u Bi-
blioteku, ili da u nju usele
neki od dr`avnih fakulte-
ta. Kakvo god re{enje bi-
lo, ono izvesno mora biti
{to pre prona|eno. 

ZGRADA RADIO VALJEVA
– „BANKA ZA VEN^A-
NJA“: Zgrada Radio Va-
ljeva na Desankinom tr-
gu je secesijsko zdanje

prve Valjevske banke, odnosno Narodne
{tedionice (1905). U ovoj zgradi nekad je
bila i sala za ven~anja. U Gradskoj upravi
ka`u da je u toku projektno re{enje za is-
koristivost zgrade i njeno pretvaranje u
Gradsku ku}u. 

Gradske ku}e u drugim gradovima naj-
~e{}e podrazumevaju sedi{te gradske vla-
de, gradona~elnika i njegovog kabineta ,
ali i sale za sastanke na najvi{em nivou,
protokolarne prijeme i gradske sve~ano-
sti. Nakon {to je iz zgrade posle privatizaci-
je iseljen Radio Valjevo, ona je pretrpela i
{tetu prilikom selidbe jer su novi vlasnici
iz nje odneli i radijatore, cevi, ali i {tekere.
Grad trenutno na sudu tra`i nadoknadu
na ovaj na~in nanete {tete .

GRADONA^ELNIK
OBE]AO 2.000 NOVIH
RADNIH MESTA
Nastavak sa I strane 

^etiri godine u Direkciji 
GRADITELJI

U gradu je otvoreno nekoliko gradili{ta i ti
radovi bi}e zavr{eni u skorije vreme. Odlaze}i
sa pozicije direktora Direkcije za urbanizam,
Dragan Jeremi} je novinarima rekao da je
najve}i broj projekata koje je pre ~etiri godine
planirao da realizuje na mestu direktora
zapravo ve} zavr{en.
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MESTA ZA 290 STUDENATA
Dr`avna Visoka poslovna {kola strukov-
nih studija na prvu godinu strukovnih
studija upisuje 290 studenata, a njih 130
bi}e finansirano o tro{ku republi~kog bu-
d`eta. Prijemni ispit u prvom upisnom
roku na dr`avnu visoku {kolu je 2. jula.

NOVI BROJ SAVETOVALI[TA
Novi broj savetovali{ta u Patrona`noj slu-
`bi Doma zdravlja je 064/8384-316. I dalje
funkcioni{e broj 014/315-00-29, ali prepo-
ruka je da zainteresovani roditelji pozivaju
mobilni, kako bi u svakom trenutku dobili
savete u vezi odgoja novoro|en~eta. 

MALINA DO 165 DINARA
Cena kilograma maline na po~etku otku-
pa kre}e od 150 do 165 dinara, {to je za
50 dinara manje nego lane. Proizvo|a~i
o~ekuju da }e cena rasti, posebno kada
po~ne breba na ve}im nadmorskim visi-
nama, gde je rod kvalitetniji i izda{niji.

SLIKE FERENCA MAURI^A
U Internacionalnom umetni~kom studiju
„Radovan Trnavac Mi}a“ do sredine jula
bi}e otvorena izlo`ba slika i objekata ma-
|arskog umetnika Ferenca Mauri~a. Pu-
blika }e imati priliku da vidi radove iz pet
razli~itih opusa nastalih od 1992. do 2011. 

POSKOCI UJELI PETORO
Od kako je po~ela sezona berbe, pet osoba
u Kolubarskom okrugu ujeli su poskoci. Po-
skoci su ujeli bera~e malina, kupina ili glji-
va u valjevskim selima Leskovice i Mili~ini-
ca, kao i na teritoriji Mionice i Ose~ine. Niko
od ujedenih nije imao te`e posledice.

OTROVALI SE GLJIVAMA
^etvoro~lana porodica otrovala se gljiva-
ma zavodnicama. Ovi Valjevci u selu Po-
pu~ke su brali gljive, ali se ispostavilo da
su jestive lisi~arke zamenili otrovnim za-
vodnicama. Sre}om, pro{li su samo sa
lak{im stoma~nim tegobama. 

[IRENJE TOPLOVODA
Izmenjeni su termini radova na {irenju
toplovodne mre`e u delu Kara|or|eve,
Sin|eli}eve i Panti}eve ulice, saop{teno
je iz Gradske uprave. Postavljanje 168
metara toplovoda u Kara|or|evoj traja-
}e od 16. jula do 25. avgusta.

TRIJUMFI GIMNAZIJALACA
^etvoro~lana ekipa Valjevske gimnazije
osvojila je prvo mesto na Republi~kom
takmi~enju „Arhimedes“ u konkurenciji
45 srednjih {kola iz Srbije. Maturant Mar-
ko Todorovi} je osvojio prvo mesto na Re-
publi~kom takmi~enju iz srpskog jezika i

jezi~ke kulture u Tr{i}u, dok je maturant-
kinja Milica \uri} apsolutni pobednik 48.
Republi~ke smotre recitatora „Pesni~e
naroda mog“.

Posebno izdanje lista Danas 
/projekat Vamedie, Danasa i Grada Valjeva

Za Dan graf: Du{an Mitrovi}; Urednici: 
Slavica Vujanac (Vamedia) i Bo`idar Andreji}
(Danas); Tekstovi i fotografije: Vamedia, 
Slavica Vujanac; Korektura: Ana Ron~evi};
Prelom: Zoran Spahi}

VESTI

Od trgovca 
do matemati~ara

HRONIKA GRADONA^ELNIKA

Gvozdenovi}: 
Znanje, iskustvo i
li~ni kvaliteti bi}e
va`niji od
strana~ke,
porodi~ne,
zemlja~ke ili druge
pripadnosti

“

Tomislav Milanovi}

Jovan Tomi}

Zoran Jakovljevi}

Stanko Terzi}

TRI PRELEPA NEISKORI[]ENA OBJEKTA
INICIJATIVE

Dragan Jeremi}
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Valjevska biblioteka
nedavno je obele`ila 30
godina postojanja
„Dvori{ta“, mesta brojnih
susreta knji`evnika i
ljubitelja pisane re~i. Za
proteklih 30 godina ovo
mesto postalo je sinonim za
gradsku biblioteku.

okom trideset dugih godina,
promenilo se Valjevo, promenio se
svet i zemlja u kojoj smo nekada
`iveli. Promenili smo se i mi, a

„Dvori{te“ `ivi svoj `ivot, ra|a se iznova svake
godine i traje. Pisci, filozofi, antropolozi, ali i
muzi~ari, glumci i slikari,
umetnici i
hermenauti~ari, brojni
intelektualci, od koji su
neki gostovali i vi{e puta,
pred o~ima gra|ana
Valjeva, u
tridesetogodi{njem
trajanju, stvarali su jednu
rasko{nu, razvu~enu, a
ipak monolitnu,
kreativnu i intelektualnu
kulturnu zidanicu,
jedinstvenu i
prepoznatljivu {irom
Srbije. Kao u galeriji,
smenjivale su se slike,
dolazili su i odlazili likovi, naratori, iluminatori
lirskih nanosa, uzburkavaju}i i demonstriraju}i
blistavu erudiciju, autenti~nost, elokvenciju iz
dubokih arsenala njihovih majstorskih radionica.
Ose}ao se ovde, ~esto, dah velikih, tek dodeljenih

nagrada, ali i davni prah neprolazne pozlate -
ka`e Violeta Milo{evi}, direktorka Biblioteke.

Bo{ko Petrovi}, Miodrag Bulatovi}, Slobodan
Seleni}, Pavle Ugrinov, Miroslav Josi} Vi{nji},
Svetlana Velmar Jankovi}, Radoslav Brati}, Milisav
Savi}, Mihajlo Panti}, Voja ̂ olanovi}, Mladen
Markov, Milovan Danojli}, Nikola Milo{evi}, Ivan
Ivanji, Aleksandar Ti{ma, Milorad Pavi}, Dragoslav
Mihajlovi}, Petar D`ad`i}, Vladeta Jeroti}, Dejan
Medakovi}, Milorad Ekme~i}.... zatim Jovan
Radulovi}, Vida Ognjenovi}, David Albahari, Goran
Petrovi}, Sanja Domazet, Svetislav Basara, Radmila
Lazi}, Petar Paji}, Radovan Beli Markovi}, Gojko
Te{i}, Jelena Lengold... i mnogi drugi. Trag koji je
„Dvori{te“ ostavilo na umetni~koj i intelektualnoj
mapi Valjeva jedinstven je i nezaobilazan.

„Dvori{te“ je bilo i ostalo predah i mali otklon
od mu~nine stvarnosti i banalnosti, mesto dobrih
susreta, intelektualnog isijavanja i narastanja,
zona kulturnog zaklona od svega obi~nog i
profanog u svakodnevnom `ivotu. „Dvori{te“ je
primer dobrog i va`nog mesta za svaki grad, gde
se ukr{taju i pro`imaju kreativnost, izuzetnost i

stvarala{tvo, kao pro~i{}enje i sna`an podstrek da
uvek mo`emo vi{e i bolje. Dvori{te je postalo na{
brend“ obja{njava Milo{evi}eva najavljuju}i nova
knji`evna de{avanja i zvu~na knji`evna imena.

V. M.

[ta je 
„krug dvojke“
u Valjevu? 

U Valjevu `ive Valjevci i to
su svi oni koji se tako
ose}aju. Ipak ~esto se mogu
~uti izjave da u Valjevu
vredi samo ono {to je iz
popularnog, valjevskog
„kruga dvojke“. Iz centra. 

ako izra~unati ko su stari Valjevci i od
koje godine po~inje ra~unanje, pitanje
je koje smo postavili istori~aru dr Vla-
dimiru Krivo{ejevu. „To je jako te{ko.

Jako. Ako pratimo razvoj Valjeva od tridesetih godi-
na devetnaestog veka , kad su Turci definitivno na-
pustili Valjevo, tada je pove}anje stanovni{tva iz de-
cenije u deceniju bilo relativno malo. Pred Prvi svet-
ski rat broj stanovnika grada se uve}ao za 100 od-
sto. Prakti~no sa 4000 stanovnika do{lo se na osam
hiljada. Pred Drugi svetski rat Valjevo je imalo 12
000 stanovnika. [ta to govori? Dolazak ljudi sa stra-
ne nije bio veliki , ali dolazili su ljudi koji su podizali
valjevsku kulturu. Odlazi jedan Prikelmajer, dolazi
Ajhinger, stranci koji se doseljavaju i donose svoju
kulturu. Oni se asimiluju kao manjina i prihvataju
na~ine i obi~aje ve}ine“, obja{njava Krivo{ejev. 

Po njegovim re~ima posle Drugog svetskog ra-
ta dolazi do ubrzane industrijalizacije i oni koji do-
laze u Valjevo dolaze za kratko vreme u velikom
broju. „Prakti~no oni koji sa strane dolaze posle
Drugog svetskog rata oni postaju ve}ina u Valjevu.
I po{to su ve}ina, ne ose}aju potrebu, ne nalaze na-
~in da se asimiluju u neku drugu grupu ve} toj gru-
pi name}u sebe i svoju kulturu. Oni su do{li sa ra-
znih strana iz Srbije , ali i iz okoline Valjeva prven-
stveno zbog fabrika“, ka`e Krivo{ejev.

Na konkretno pitanje na koje se godine onda mi-
sli kada se ka`e stari Valjevci Krivo{ejev sa osmehom
odgovara: „To je subjektivno. Neko misli ako je on
ro|en u Valjevu, on je stari Valjevac, drugi misle ako
mu je otac tu ro|en, tre}i ako mu je ro|en deda on
je stari Valjevac. To ljudi svojataju vrlo subjektivno.
Znam ta~no na {ta ciljate, na centar grada siguran
sam. Pa pogledajte od kada datiraju zgrade u centru
i kad su se tu ljudi useljavali. Kad su dobili posao ta-
da su do{li. Centar grada se menjao, pro{irivao, to svi
znaju . Ali ako }emo realno, istinito i istorijski, u veli-
kom broju Valjevci koji su poreklom iz devetnaestog
veka su grupisani na jednom mestu , a to su stanov-
nici Baira“, zaklju~uje Krivo{ejev.

Da istorija ne mora da bude sakrivena i neistra-
`ena oblast svedo~e neka imena u koja se Valjevci
„stari i novi“ zaklinju , a to su pre svega svi Nenado-
vi}i koji nisu ro|eni u centru, Desanka Maksimovi}
ro|ena u Brankovini, Milovan Gli{i} iz Deguri}a,
Gradac. I to su samo neka imena ljudi koji nisu ro-
|eni u Valjevu, a u njemu su ostavili neizbrisiv trag
. Da li onda kada se busamo u grudi sa adresom u
li~noj karti iz Zloku}ana ili Panti}eve , mo`da Kara-
|or|eve i ka`emo „Stari Valjevci i ro|eni u Valjevu“
zapravo negiramo sva ova velika imena ? Treba li
da ih se odreknemo jer im u knjizi ro|enih pi{e Ra-
brovica, Struganik, Gradac? 

„Pravi se Valjevci poznaju po stanju duha, a ne
po mestu ro|enja, zapamtite to“, re~e na kraju Kri-
vo{ejev. S. V. 

Pru`ni prelaz ve~ita opasnost

U Valjevu, koje ima nekoliko
pru`nih prelaza, postalo je 
normalno da se povremeno 
javnost obave{tava da ne radi 
rampa na najprometnijem i
najopasnijem mestu. 

ova slika sa pru`nog prelaza i podig-
nuta rampa ne iznena|uje mnogo Va-
ljevce jer je takva slika najpre posle
poplave bila prisutna gotovo devet

meseci, koliko je izgleda bilo potrebno da se rampa
popravi. Na tom mestu
pre nekoliko godina,
upravo zbog kvara ram-
pe, poginuo je valjevski
taksista Milovan A{ko-
vi}. Poslednja pogibija
zabele`ena je po~et-
kom ove godine, kada
je na automobil policaj-
ca iz Valjevske Loznice
naleteo voz tako|e na
neobezbe|enom prela-
zu kod stanice Mla|evo.

„Re~ je o tome da je kabal, koji reguli{e komple-
tan sistem bezbednosti, od podizanja polubranika
do uklju~ivanja svetla i zvona, pokidan. On je jo{
2014. godine, zbog poplave, u du`ini od 800 meta-
ra morao da bude podignut iznad zemlje i zbog to-
ga je stalno na meti kradljivaca koji ga, zbog bakra,
seku. Uz to, re~ je o staroj opremi koja se godinama
samo krpi, bez ozbiljne rekonstrukcije, i prakti~no je
u fronclama,“ navodi izvor iz @eleznica Srbije.

Dodatni problem jeste i mali broj zaposlenih {to
je uticalo na to da ~uvara ima sve manje, a mnogi
voza~i ne obra}aju pa`nju na saobra}ajne znako-
ve koji su tu postavljeni ve} se isklju~ivo rukovode
~injenicom da li je podignuta ili spu{tena rampa. 

Kako }e ovaj problem biti re{en, ali trajno sa re-
{enjem koje garantuje bezbednost u saobra}aju
pa i normalno funkcionisanje vozova za sada je ne-

poznato. A na ce-
loj du`ini pruge
Beograd - Bar po-
stoji 30 putnih
prelaza, od ~ega
je njih 28, zbog
ravni~arske konfi-
guracije terena,
na potezu izme-
|u Resnika i Valje-
va. Problema da-
kle, nije malo.

S. V.

Premijerna manifestacija „Valjevski dani lepote“,
uvr{tena ove godine u program privredno-turisti~kih
manifestacija Grada, odr`ana je od 9. do 11. juna.
Organizatori, Klub „Ars Nova“ i Modna
agencija „Novo lice“, imali su ideju da
tokom tri ve~eri promovi{u i afirmi{u sektor
zanatskih usluga Valjeva, usmerenih ka
modi i lepoti: modne kreatore i modne
galerije, frizerske radnje i kozmeti~ke
salone, tako da je svako od ve~eri, odr`anih
na platou Centra za kulturu i Art holu, bilo
posve}eno jednoj od ovih delatnosti. Svako
ve~e bilo je revijalnog karaktera, uz prate}i
program u kojem su nastupali valjevski
muzi~ari i folklorni ansambl.

Finalne ve~eri, odr`an je i nacionalni Izbor 
za „Miss Model Srbije 2016“ u tri kategorije, a pobednice su izabrane u konkurenciji 14 devojaka
iz cele Srbije. Po izboru `irija, „Miss Model Srbije“ postala je Beogra|anka Jovana @ivkovi} (23)
(na fotografiji), koja }e Srbiju predstavljati na svetskom izboru za „Miss Model“ u Kini. 

Odli~na u~enica Valjevske gimnazije Nevena Brdari} (17), bi}e predstavnica Srbije na izboru
za „Miss Planet“ u Gruziji, dok je [ap~anka Aleksandra Lalovi} (19) ponela lentu „Miss Super
Model Universe“ i takmi~i}e se u Bugarskoj, na svetskom izboru mladih foto-modela do 20
godina. V. M.
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PRVI „VALJEVSKI DANI 
LEPOTE“ SA IZBOROM ZA MIS




